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Underskrifter  

 
Sekreterare 

 

Johanna Wallin 

  

 

Ordförande 

 

 Leif Pagrotsky 

  

Justerare 

 

 Stefan Svensson 
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Göteborg & Co AB protokoll 3 (11) 

 

§ 100 
Sammanträdets öppnande 

Leif Pagrotsky hälsar alla välkomna och öppnar dagens sammanträde.  
 
Dagordningen fastställs men justeras senare enligt paragraferna nedan. 

Inget jäv anmäls inför dagens sammanträde. 

§ 101 
Protokolljusterare 

Stefan Svensson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 102 
Protokoll från styrelsens möte 2024-09-24 (bilaga 1) 

Justerat protokoll från styrelsens sammanträde den 24 september 2024 anmäls och 
antecknas.  
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Sammanträdesdatum: 2024-11-26  

Göteborg & Co AB protokoll 4 (11) 

§ 103 
Yttrande över inriktningsbeslut Got Event - Program för ny 
arena och stadsutveckling i evenemangsområdet (bilaga 2-7) 

Peter Grönberg informerar om bolagets bedömning och bolagets roll i beslutsprocessen. 

Förelåg förslag till yttrande över Got Events underlag till inriktningsbeslut enligt bilaga 
till kallelsen.  

Styrelsen för en diskussion och ett förslag uppkommer om att göra följande tillägg till 
förslaget till yttrande. 

”Göteborg & Co:s styrelse vill betona vikten av att staden centralt tar ansvar för de 
tillkommande driftskonsekvenserna i Got Event. Kommande hyreshöjningar får inte 
genomföras på ett sådant sätt att besöksnäringen i stort och enskilda 
evenemangsarrangörer ställs inför negativa effekter.” 

Ordföranden yrkar bifall till bolagets förslag i bilaga 2 till kallelsen med föreslaget 
tillägg.  

Ingrid Bexell Hulthén och Johanna Holmdahl yrkar bifall till det egna förslaget enligt 
bilaga till protokollet.  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att styrelsen beslutat enligt 
ordförandens förslag.  

Ingrid Bexell Hulthén och Johanna Holmdahl reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt yttrande.  

Beslut 

1. Yttrande över Got Events underlag till inriktningsbeslut för fortsatt arbete inom 
programmet för ny arena och stadsutveckling i evenemangsområdet, med 
föreslaget tillägg, godkänns. 

2. Yttrandet översänds till Göteborgs Stadshus AB. 

Paragrafen justeras omedelbart. 

Reservationer 

Ingrid Bexell Hulthén och Johanna Holmdahl reserverar sig mot beslutet.  
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Göteborg & Co AB protokoll 5 (11) 

§ 104 
Genomförandeplan 2025 (bilaga 8) 

Förelåg förslag till genomförandeplan 2025 enligt bilaga till kallelsen.  

Gitte Caous informerar att Göteborgsregionen har i uppdrag att arbeta med 
infrastrukturplanering och är en viktig samarbetspart vid genomförande av bolagets 
uppdrag om tågförbindelser mellan Göteborg och viktiga tågknutpunkter i Europa. 

Ingrid Bexell Hulthén föreslår att styrelsen ska lägga till följande uppdrag från Göteborgs 
Stads budget 2025 till förslaget på genomförandeplan. 

”Alla nämnder och bolagsstyrelser får i uppdrag att säkerställa en hållbar 
livscykelhantering av bärbar elektronik.” 

”Alla nämnder och bolagsstyrelser får i uppdrag att analysera sina inköp utifrån 
Göteborgs Stads spendrapport och ta fram förslag på hur inköpsarbetet kan förbättras 
avseende kostnadsmedvetenhet, långsiktighet och hållbarhet. Inköps- och 
upphandlingsnämnden ska stötta i detta arbete.” 

Beslut 

Genomförandeplan för budget för Göteborg & Co AB 2025, med föreslagna tillägg, 
antas. 
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Sammanträdesdatum: 2024-11-26  

Göteborg & Co AB protokoll 6 (11) 

§ 105 
Evenemang  

Magnus Hallberg informerar att bolaget vid nästkommande sammanträde avser föreslå 
tilldelning ur evenemangsfonden för två kulturevenemang 2025, ett idrottsevenemang 
2026 och ett större idrottsevenemang 2029. Han informerar även om beslutprocessen för 
det större idrottsevenemanget samt värden och utmaningar med evenemanget.  

Styrelsen ställer frågor om det större idrottsevenemanget som besvaras av Magnus 
Hallberg och Peter Grönberg.  

Styrelsen för en diskussion om utmaningar, risker och fördelar med att få det större 
idrottsevenemanget till destinationen 2029. 

Beslut 

Informationen antecknas.  
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Göteborg & Co AB protokoll 7 (11) 

§ 106 
Tilldelningsbeslut (bilaga 9-10) 

Magnus Hallberg informerar om föreslagna tilldelningsbeslut och presenterar läget i 
evenemangsfonden efter föreslagna tilldelningar.  

Förelåg förslag till beslut om tilldelning ur evenemangsfonden enligt bilaga till kallelsen.  

Magnus Hallberg informerar att evenemanget  2025 utgår 
med anledning av förändringar hos arrangören. 

Beslut 

SEK tilldelas ur evenemangsfonden för  2025. 
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Protokoll (nr 8) 
Sammanträdesdatum: 2024-11-26  

Göteborg & Co AB protokoll 8 (11) 

§ 107 
Övriga frågor 

Styrelsen framför önskemål om att se över möjligheten att förflytta nästkommande 
styrelsemöte till annan plats och ha julfika i samband med mötet.  
 

§ 108 
 
Mötets avslutande 

Ordföranden förklarar mötet avslutat. 
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Göteborg & Co AB protokoll 9 (11) 

 

    Bilaga  

Yrkande   Ingrid Bexell Hultén 
2024-11-26   Johanna Holmdahl 
   Beslutspunkt 4 

 

Yrkande angående – Yttrande över inriktningsbeslut Got Event - Program för ny 
arena och stadsutveckling i evenemangsområdet 

 

Förslag till beslut 
I styrelsen för Göteborg & Co: 

1. Översänder nedanstående som eget yttrande till Stadshus AB. 
2. Avslår bolagets förslag till yttrande 
3. Att punkten omedelbart justeras 

 

Yrkandet 

Ekonomiskt oansvarigt 
Inriktningsbeslutet avseende ny arena och stadsutveckling i evenemangsområdet är ett 
mycket omfattande och komplext projekt som kommer pågå under lång tid. Styrelsen för 
Göteborgs & Co ställer sig negativa till projektet. Av remissvaren på planprogrammet 
tidigare i år framgår tydligt denna komplexitet med påtagliga risker, osäkerheter och 
målkonflikter. Kostnaden för arenakvarteret beräknas i nuläget kosta upp mot 11 
miljarder, men på grund av tidsspannet och påtalade risker och osäkerheter är det svårt att 
sia om den slutliga prislappen och därmed den affärsmässiga värderingen av färdigställt 
projekt. Hyran för Got Event kommer öka med 300 miljoner om året. Vem som ska stå 
för denna nota är också oklart. Utöver att det riskerar att drabba skattebetalarna negativt 
ser vi en överhängande risk att de drabbar dem som ska nyttja faciliteterna - klubbar och 
föreningar. Det är orimligt att detta projekt tillåts bli så dyrt att föreningar och klubbar 
inte har råd att ens vara där. I det perspektivet är det rimligt att ifrågasätta vem vi bygger 
dessa jätteanläggningar för.  

Många har föreslagit att de befintliga anläggningarna bör renoveras och utvecklas istället 
för att rivas. Ett av de mer genomarbetade förslagen har arkitektbyrån Krook & Tjäder 
tagit fram som visar – även om vidare studier behövs – att stadens alla krav på ett 
arenaområde kan tillgodoses till väsentligt lägre kostnad. I detta förslag är inte medräknat 
de ekonomiska möjligheterna det innebär att värdefull mark sparas som skulle kunna 
säljas och/eller utnyttjas. Även Higabs utredning om Valhallabadets skick och tidigare 
utredningar om Scandinavium visar att det är fullt möjligt att rusta upp och utveckla dessa 
anläggningar. 
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Göteborg & Co AB protokoll 10 (11) 

Exempel finns även från såväl Unity Arena, Ullevaalsstadion i Oslo, Madison Square 
Garden som Löfbergs Arena i Karlstad, att det går att bygga ut och bygga på befintliga 
arenor. 

Göteborg & Co har till rapporten om beslutsunderlag inriktningsbeslut bidragit med 
analyser av de turismekonomiska effekterna av förslaget. Den sammanlagda beräknade 
turismekonomiska effekten för dagens arenaområde är ca 2,2 mdkr årligen. Arenaområdet 
avser då Scandinavium, Ullevi och Gamla Ullevi. Scandinavium står idag för upp emot 
0,8 mdkr av dessa 2,2 mdkr. Ullevi står alltså idag för en betydande del av de positiva 
turistekonomiska effekterna. Det framtida arenaområdets totala turismekonomiska effekt 
beräknas uppgå till 2,7-2,8 miljarder, det vill säga en ökning med cirka 500 miljoner 
kronor. Men som framgår av Got Events remissvar på planprogrammet för arenaområdet 
finns det en risk att uppställda effektmål och nyttor inte realiseras och man uttrycker till 
och med farhågor att förslaget kommer innebära färre evenemang till Göteborg. 
Därutöver påpekas att de nya arenorna med liggande förslag ges alltför begränsande 
verksamhetsförutsättningar över tid.  

Vi är vidare övertygade om att den långa tiden för byggnation som krävs för att bygga 
nytt, i stället för att utgå från befintliga byggnader och bygga om, kommer att påverka 
stadens attraktivitet som evenemangstad och därmed i sig vara en ekonomisk risk för vår 
besöksnäring och inte minst vårt dotterbolag Got Event AB. Genom en mer varsam 
renovering kan byggtiden förkortas avsevärt och dessa risker minskas. 
 

Göteborgs varumärke som hållbar destination i fara 
Hållbarhet blir en allt viktigare fråga för besökare och arrangörer av möten och 
evenemang i en omvärld där konkurrensen är hård.  

I sju år i följd var Göteborg rankat som bäst inom hållbarhet enligt Global Destination 
Sustainability Index, i konkurrens med 100 framstående destinationer i världen. 2024 fick 
vi en andraplacering. Det är ett gediget och konsekvent arbete från såväl staden som 
näringen gjort att vi blir omtalade som hållbar destination. 

Förslaget till nuvarande inriktningsbeslut kommer att grovt skada vårt varumärke som 
hållbar destination och klingar dessutom falskt då Göteborgs Stad i sin avsiktsförklaring 
deklarerat att ”återbruk i såväl ny- som ombyggnad – alltid är förstahandsvalet senast år 
2025”. 

En varsam ombyggnad/transformation, till exempel i enlighet med det förslag som 
arkitektbyrån Krook & Tjäder tagit fram, skulle i stället kunna göra oss till en förebild 
och driva intresse för stadens utveckling och nytänkande kring just hållbarhet. Krook & 
Tjäders förslag, som alltså uppfyller alla krav staden ställt på områdets funktion, innebär 
till exempel 70 % lägre koldioxidutsläpp än det förslag som föreligger.  
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Minskad attraktivitet när kulturhistoria förstörs 
Det är ett välkänt faktum att städer rika på konst, kultur och historia attraherar. Att riva 
Valhallabadet är att slänga stora kulturhistoriska värden i sjön – värden vi skulle kunna 
exploatera i vår strävan att göra vår stad ännu mer attraktiv. 
 

Ett nytt vägvalsbeslut behövs 
Sammantaget visar de underlag som hittills presenterats att det finns betydande risker och 
osäkerheter som i grunden bygger på de inbyggda problem som har sin grund i ett antal 
politiska ställningstaganden och beslut. Ställningstaganden och beslut som präglats mer 
av att tillfredsställa politiska viljor och lösa politiska knutar än att ta ett hållbart ansvar 
för idrotts- och evenemangsdestinationen Göteborg och dess invånare och vi anser därför 
att ett nytt vägvalsbeslut där nämnda ekonomiska, kulturhistoriska och miljömässiga 
hänsyn liksom faran för varumärket Göteborg som hållbar destination beaktas. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat.

Styrelseordförande: Leif Pagrotsky

Ordförande: Stefan SvenssonStyrelsens sekreterare : Johanna Wallin
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